
 

 
 

Gregorčičeva 20, 25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 1767, faks: 01 / 478 17 21, www.kpv.gov.si 
 

 
 

REPUBLIKA SLOVENIJA 

KABINET PREDSEDNIKA VLADE 

 
Magnetogram ni lektoriran! 

 
 

MAGNETOGRAM  
 

IZJAVE PREDSEDNIKA VLADE RS IN PREDSEDNIKA EVROPSKEGA SVETA JANEZA JANŠE 
 OB OBISKU PREDSEDNIKA VLADE KRALJEVINE BELGIJE YVESA LETERMEA 

Ljubljana, 21. maj 2008 
 
 
 

PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj, dober dan. Zelo sem vesel, da lahko 
danes v Sloveniji na obisku po desetih letih gostimo predsednika belgijske vlade. Še posebej sem tega 
obiska vesel zato, ker sta državi, odkar sta vzpostavili diplomatske odnose po osamosvojitvi Slovenije, 
ta čas dobro izkoristili. Še posebej se zelo dobro razvija gospodarsko sodelovanje.  
 
Blagovna menjava in menjava storitev med državama je v zadnjem času močno porasla, še posebej 
rast storitev je bila v zadnjih letih impozantna. Totalen obseg je okoli 800 milijonov evrov. Očitno 
obstajajo potenciali na obeh straneh med gospodarstveniki v realnem sektorju obeh držav, da se to 
sodelovanje še krepi. Tukaj ni odprtih vprašanj, prav tako ni odprtih vprašanj na bilateralni ravni med 
državama. Mi smo zelo hvaležni belgijski vladi za podporo slovenski kandidaturi članstvu v OECD. Tudi 
pri nekaterih drugih skupnih aktivnostih v mednarodnih organizacijah si medsebojno pomagamo.  
 
Zelo cenimo prispevek Belgije pri stabilizaciji razmer na Balkanu. O tem so tudi tekli pogovori in bodo 
tudi naprej v nadaljevanju delovnih srečanj. Belgija je, vsaj toliko kot Slovenija, angažirana pri 
stabilizaciji Kosova. Oboji smo zelo zainteresirani, da se situacija na Kosovu še nadalje umirja, da 
»EULEX« misija Evropske unije dobi tam polna pooblastila in da se tudi po 15. juniju, ko bo v določenih 
segmentih uveljavljena nova kosovska ustava, stabilizacija Kosova nadaljuje in da se vse odvija v 
skladu z zaključki, ki jih je Evropska unija sprejela decembra lanskega leta in potrdila spomladi letos.  
 
Ključna tema najinih pogovorov so priprave na junijski Evropski svet. Na junijskem Evropskem svetu 
bomo obravnavali vrsto pomembnih vprašanj, tudi vprašanje vezano na evropsko perspektivo 
Zahodnega Balkana. Evropski svet bo junija ugotavljal, koliko je bila Solunska agenda, ki je zagotovila 
evropsko perspektivo državam Zahodnega Balkana, doslej že realizirana.  
 
Ključne teme pa bodo vezane tudi na implementacijo reformne Lizbonske pogodbe. Slovenija skrbno 
spremlja proces ratifikacije. Veseli smo, da sta jo oba doma belgijskega parlamenta že ratificirala in da 
zdaj poteka proces ratifikacije Lizbonske pogodbe v regionalnih parlamentih. Slovenija računa, da bo do 
konca slovenskega predsedstva približno 20 držav članic Evropske unije dokončalo proces ratifikacije te 
pogodbe - vključno računamo na pozitiven rezultat irskega referenduma.  
 
Na junijskem Evropskem svetu bo tekla beseda tudi o nekaterih vprašanjih, vezanih na evropsko 
sosedsko politiko, tako na sredozemsko kot na vzhodno dimenzijo. Tudi ob pripravah na zaključke na to 
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temo se bomo pogovarjali kasneje. Veseli nas, da z Belgijo delimo zelo podobne poglede na to, kakšna 
naj bo evropska sosedska politika in da smo tudi skupaj na marčevskem Evropskem svetu prispevali k 
temu, da je bilo najdeno zadovoljivo kompromisno stališče v zvezi z Mediteransko unijo, ki nadgrajuje 
Barcelonski proces. Junijski Evropski svet – in to je naslednja temna najinih pogovorov – se bo ukvarjal 
tudi z doseganjem razvojnih ciljev tisočletja - »Millennium Development Goals«. Evropska unija bo 
koordinirala skupno stališče Unije za nastop na razpravi ob robu zasedanja Generalne skupščine 
Združenih narodov, septembra letos v New Yorku, kjer bo to ena od ključnih tem.  
 
Naj ob koncu povem še to, da smo zelo veseli tudi konstruktivnega sodelovanja z Belgijo v tem času, ko 
Slovenija predseduje Svetu Evropske unije. Belgija pa je nestalna članica Varnostnega sveta, veliko 
vprašanj usklajujemo skupaj in sodelovanje je zelo dobro.  
 
Toliko zaenkrat. Kot že rečeno prej, pogovore bomo po teh prvih sestankih in po srečanju gospoda 
predsednika vlade s predsednikom Republike Slovenije nadaljevali na nadaljevalnih sestankih in na 
delovni večerji. 


